
Protokół Nr XXIV
sesji Rady Gminy Dąbrówka 

z dnia 28 grudnia 2016 r.

Posiedzenie odbyło się w Sali widowiskowej Gminnego Centrum Kultury w Dąbrówce 
trwało od godz. 1100 do godziny 1330.
W posiedzeniu udział wzięli Radni Gminy Dąbrówka -  zgodnie z załączoną listą 
obecności.
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówka Pan Marcin Kaczmarczyk. 
Na sesji obecni byli
1. Pan Radosław Korzeniewski -  Wójt Gminy,
2. Pan Zenon Zadrożny -  Z-ca Wójta,
3. Pani Agnieszka Adam -  Skarbnik Gminy,
4. Pani Mirosława Taperek -Dyrektor Zespołu Szkół i Przedszkola Samorządowego,
5. Pan Wiesław Mędrzycki -  radny powiatowy,
6. Pani Anna Kłosowska -obsługa prawna Urzędu Gminy.
7. Sołtysi -  zgodnie z załączoną listą obecności.
Prowadzący obrady odczytał porządek obrad, który został przesłany radnym o 
następującej treści:
1. Powitanie i otwarcie obrad, 
a) Przyjęcie porządku obrad.
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.
5. Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy.
6. Podjęcie uchwał:
a) zmieniająca uchwałę Nr XXIII/169/2016 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 24 listopada 
2016 r. w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Dąbrówka z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok,
b) w sprawie nabycia gruntu przez Gminę Dąbrówka,
c) w sprawie nabycia gruntu przez Gminę Dąbrówka,
d) w sprawie nabycia gruntu przez Gminę Dąbrówka,
e) w sprawie nabycia gruntu przez Gminę Dąbrówka,
f) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/283/2014 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 26 
czerwca 2014 roku w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola 
publiczne prowadzone przez Gminę Dąbrówka,
g) w sprawie zmiany uchwały Nr X/78/2015 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 22 września 
2015 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie 
zadania pn. „Budowa wodociągu wraz z przyłączami w miejscowości Ludwinów i 
Ostrówek”,
h) w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/165/2016 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 25 
października 2016 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 
sfinansowanie zadania pn. „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie 
Gminy”,
i) w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dąbrówka na lata
2016-2022 ,
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j) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2016 rok,
k) sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają z upływem roku budżetowego
2016,
1) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 
2017-2024
ł) w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2017 rok, 
m) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na realizację 
przedsięwzięcia „System Wczesnego Ostrzegania przed zjawiskami katastrofalnymi w 
Powiecie Wołomińskim”.
7. Odczytanie podań skierowanych do Rady Gminy.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

Przebieg obrad 

Ad. 1 Powitanie i otwarcie obrad.
Obrady XXIV sesji Rady Gminy Dąbrówka otworzył Przewodniczący Rady Gminy 
Dąbrówka, powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że w obradach zgodnie z listą 
obecności uczestniczy 15 na 15 Radnych.
a) W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie /15 głosów „za” 
przy obecności 15 Radnych/
Ad. 2 Wybór sekretarza obrad.
Na sekretarza obrad jednogłośnie został wybrany Pana Sławomira Rosa /15 głosów 
„za” przy obecności 15 Radnych/.
Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
Protokół Nr XXIII/2016 z dnia 24 listopada 2016 roku 
Rada Gminy Dąbrówka w głosowaniu jawnym przyjęła
większością głosów /14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący” -  przy obecności 15 
Radnych/
Ad. 4 Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.
Sprawozdanie zostało przedstawione przez Wójta i stanowi załącznik do protokołu.
Ad. 5 Przedstawienie opinii i wniosków podjętych przez komisje Rady Gminy.
Pan Krzysztof Kłębek -  przewodniczący Komisji Rewizyjnej RG poinformował, że 
Komisja odbyła posiedzenie w dniu 15.12.2016 r. Tematem posiedzenia było:
1. Sprawozdanie bilansowania się dochodów i wydatków w gospodarce śmieciowej.
2. Kontrola egzekwowania obowiązku opłat za budynki mieszkalne od mieszkańców.
Po wysłuchaniu informacji i zapoznaniu się z przedstawionym materiałem Komisja nie 
wniosła uwag.
3. Kontrola całorocznego utrzymania oczyszczalni ścieków w 2015 r.
Łącznie poniesione wydatki przez ZGK na remonty i konserwację oczyszczalni ścieków 
w 2015 r. to kwota 112 857,44 zł.
Do przedstawionego materiału Komisja nie wniosła uwag.
Pan Marek Pasoń -  przewodniczący Komisji Gospodarczej RG poinformował, że 
komisja odbyła posiedzenie w dniu 13 grudnia 2016r. na którym przyjęto projekt budżetu 
Gminy na 2017 r. w części należącej do kompetencji komisji.
Pan Rosa Sławomir -  przewodniczący Komisji Rozwoju i Gospodarki Mieniem 
Komunalnym RG poinformował, że Komisja odbyła dwa posiedzenia w dniu 13 grudnia 
2016 r. tematem którego była
1. Analiza studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego.
Na temat której wypowiadała się P. Kozakiewicz Bogumiła -  planista.



2. Cmentarz w Kuligowie
Przewodniczący komisji wyjaśnił, że temat poddaje do przemyślenia. Członkowie 
komisji będą opiniować projekt uchwały przyjęcia planu zagospodarowania 
przestrzennego Kuligów -  cmentarz na kolejnym posiedzeniu. Ostateczna decyzja o 
przyjęciu planu leży w kompetencji całej Rady.
Drugie posiedzenie komisji odbyło się w dniu 14 grudnia 2016 r. Porządek posiedzenia 
był następujący:
1. Odczytanie podań dotyczących projektu budżetu Gminy na 2017 r.
Wszystkie podania które zostały skierowane do Wójta i do komisji zostały odczytane.
2. Omówienie projektu budżetu Gminy na 2017 r.
Projekt budżetu na 2017r. w części należącej do kompetencji komisji został przez 
komisję przyjęty bez uwag .
3.Rozpatrzenie podań.
Rozpatrzone zostały podania dotyczące wykupu gruntów na poszerzenie dróg.
Pan Andrzej Marcinkiewicz zgłosił wniosek, aby protokoły z posiedzeń Komisji 
Rozwoju i Gospodarki Mieniem Komunalnym były podpisywane przez wszystkich 
członków komisji. Na posiedzeniach komisji podejmowane są ważne decyzje, nie 
zawsze są one podejmowane jednogłośnie stąd ten wniosek. Jeżeli jest taka wola to tak 
będzie powiedział p. Rosa.
Agnieszka Gryglas -  przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RG 
poinformowała, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 19 grudnia 2016 r. Głównym 
tematem posiedzenia komisji było opiniowanie projektu budżetu gminy na rok 2017 
zgodnie z kompetencją komisji oraz odnosząc się do autopoprawki Wójta złożonej do 
projektu budżetu do działu 801 oświata i wychowanie zaproponowany plan w 
wysokości 215 000,00zł dla zadania „Termomodemizacja budynków szkół w Józefowie 
we Wszeborach” zostaje zmniejszony do kwoty 80 000,00zł, tj. o kwotę 135 000,00zł. 
natomiast w dziale 926 -  kultura fizyczna dla zadania „Budowa wiejskich placów 
zabaw” zaproponowany plan zostaje zwiększony o kwotę 135 000,00zł, tj. do kwoty 
165 000,00zł (zadanie obejmuje swym zakresem m.in. budowę placu zabaw w 
Laskowie, dokończenie placu w Guzowatce, dokończenie siłowni w Kuligowie i budowę 
w Chajętach) powyższe materiały zostały zaopiniowane przez Komisje pozytywnie.
W sprawach bieżących zostało rozpatrzone pismo o dofinansowanie do zakupu bieżni dla 
świetlicy w Trojanach.
Pan Mirosław Kuligowski przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 
Porządku Publicznego RG przedstawił dwa protokóły z posiedzeń komisji.
W dniu 17 listopada 2016r. komisja zajmowała się niżej wymienionymi tematami.
1. Rozpatrzenie podań do komisji.
Rozpatrzone zostało podanie OSP Lasków.
2. Bezpieczeństwo na drogach przed zimą.
Wszystkie naprawy na drogach są prowadzące na bieżąco.
3.Kontrola realizacji wniosków komisji.
Do końca roku wnioski komisji mają zostać zrealizowane.
W dniu 15 grudnia 2016 r. komisja przyjęła projekt budżetu na 2017 r. w części należącej 
do kompetencji komisji.
Rozpatrzono podania które dotyczyły budżetu na 2017r. które skierowane były do Wójta 
i do komisji. Podania skierowane do komisji będą rozpatrywane w ciągu roku 
budżetowego 2017.
W sprawach bieżących Komisja opowiedziała się za wydzieleniem brakujących 
środków do zakupu samochodu dla OSP Kuligów.
Pan Ryszard Klusek -  przewodniczący Komisji Budżetowo-Finansowej RG 
poinformował, że komisja odbyła posiedzenie w dniu 19 grudnia 2016 r. Na którym 
przyjęła uchwały: w sprawie zmiany uchwały Nr X/78/2015 Rady Gminy Dąbrówka z 
dnia 22 września 2015 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z



Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 
sfinansowanie zadania pn. „Budowa wodociągu wraz z przyłączami w miejscowości 
Ludwinów i Ostrówek i w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/165/2016 Rady Gminy 
Dąbrówka z dnia 25 października 2016 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 
pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie na sfinansowanie zadania pn. „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków 
na terenie Gminy”. W obydwu uchwałach dokonana została korekta kwot pożyczek. 
Komisja jednogłośnie przyjęła projekty uchwał w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 2016 -  2022 i w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Gminy Dąbrówka na 2016 r. Komisja przyjęła projekty uchwał w sprawie 
uchwalenia wydatków budżetowych, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2016.oraz uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 -  2024 i w 
sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2017 rok.
Ad. 6 Podjęcie uchwał
a) zmieniająca uchwałę Nr XXIII/169/2016 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 24 listopada 
2016 r. w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Dąbrówka z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok
Zmiany do projektu uchwały został omówione przez Pana Roberta Rataja.
Zmiany do projektu uchwały zostały wprowadzone zgodnie z sugestią Wydziału 
Prawnego Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/175/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r.
- j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
Przed przystąpieniem do podjęcia uchwał w sprawie nabycia gruntu przez Gminę 
Dąbrówka Zastępca Wójta wyjaśnił, że uchwały dotyczą wykupu gruntów na 
poszerzenie dróg gminnych w miejscowościach Dąbrówka, Karolew, Kowalicha i 
Kuligów za cenę 10 zł za m
b) w sprawie nabycia gruntu przez Gminę Dąbrówka,
Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/176/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r.
- j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
c) w sprawie nabycia gruntu przez Gminę Dąbrówka 
Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/177/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r.
- j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
d) w sprawie nabycia gruntu przez Gminę Dąbrówka 
Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/178/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r.
- j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/



(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
e) W sprawie nabycia gruntu przez Gminę Dąbrówka.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/179/2016 z dnia 24 listopada 2016 r.
- j e d n o g ł o ś n i e  - /12 głosów „za”, przy obecności 12 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
f) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/283/2014 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 26 
czerwca 2014 roku w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola 
publiczne prowadzone przez Gminę Dąbrówka,
Projekt uchwały został omówiony przez Panią Mirosławę Taperek -  Dyrektora Zespołu 
Obsługi Szkół i Przedszkola Samorządowego.
Zmiana do uchwały podjętej w 2014 r. dotyczy opłaty za pobyt dziecka w przedszkolu i 
oddziałach przedszkolnych wykraczający poza podstawę programową -  czyli 5 godzin 
dziennie.
Obecnie opłaty są pobierane za dzieci w wieku do 6 lat w wysokości 1 zł.
Ustawodawca w dniu 8 grudnia 2016r. wprowadził zmianę w ustawie o systemie oświaty. 
Zmiana ta spowodowana jest tym, że od 1 stycznia 2017r. dzieci 6 letnie po raz pierwszy 
będą ujęte w ogólnej subwencji oświatowej. Od nowego roku nie można będzie pobierać 
za nie dodatkowych opłat czyli tak zwanej złotówki.
Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/180/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r.
- j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
g) w sprawie zmiany uchwały Nr X/78/2015 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 22 września 
2015 roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie zadania pn. 
„ Budowa wodociągu wraz z  przyłączami w miejscowości Ludwinów i Ostrówek”,
Projekt uchwały został omówiony przez Panią Skarbnik.
Zmiana dotyczy korekty kwoty pożyczki. Obniża się pożyczkę z kwoty - 9 11 230,00 zł 
do kwoty 894 169,03 zł tj. wysokości wynikającej z umowy podpisanej z Funduszem.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/181/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r.
- j e d n o g ł o ś n i e  - /15głosów „za”, przy obecności 15Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
h) w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/165/2016 Rady Gminy Dąbrówka z dnia 25 
października 2016 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na sfinansowanie 
zadania pn. „ Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy”,
Zmiana dotyczy korekty kwoty pożyczki. Obniża się pożyczkę z kwoty 308 000,00 zł do 
wysokości 241 700,71 zł. tj. wysokości wynikającej z umowy podpisanej z Funduszem. 
Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym - Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/182/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r.
- j e d n o g ł o ś n i e  - /15głosów „za”, przy obecności 15Radnych/
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(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
i) w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dąbrówka na lata 2016 
-  2021,
Projekt uchwały omówiony przez Panią Skarbnik.
Uzasadnienie do zaproponowanych zmian stanowi załącznik do uchwały.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/183/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r.
- j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
j) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2016 rok.
Projekt uchwały omówiony przez Panią Skarbnik.
Uzasadnienie do zaproponowanych zmian stanowi załącznik do uchwały.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/184/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r. 
j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu)
k) w sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2016.
Projekt uchwały został omówiony przez Panią Skarbnik.
Wydatki które nie wygasają z rokiem budżetowym 2016 to:
-wykonanie dokumentacji projektowej na budowę wodociągu -  kwota 25 215,00 zł. 
Termin wykonania 31.03.2017r.
- budowa chodnika we Wszeborach -  14 149,28 zł. Termin realizacji 31.03.2017 r.
- dokończenie dokumentacji projektowo-kosztorysowej oczyszczalni ścieków w 
miejscowości Czarnów i I etapu sieci kanalizacyjnej -  kwota 40 000,00 zł. Termin 
realizacji 30.06.2017r.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/185/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r. 
j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
Godz. 12.15 przewodniczący obrad ogłasza przerwę w obradach, 
godz. 12.30 przewodniczący obrad wznawia obrady
1) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówka na lata
2017-2024
Projekt uchwały został omówiony przez Panią Skarbnik.
Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Dąbrówka na lata 2017 -  2024 jest dokumentem 
zarówno trudnym do przygotowania jak i do zreferowania. Dokumentem 
stwierdzającym o jego prawidłowości jego przygotowania jest opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej poinformowała p. Skarbnik, którą następnie odczytała.
(Opinia RIO stanowi załącznik do protokołu).
Zgodnie z ustawą o finansach publicznych w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
powinny być ujęte dochody bieżące, dochody majątkowe, wydatki bieżące, wydatki 
majątkowe, przychody, rozchody jak również powinien być załączony wykaz 
przedsięwzięć. Wieloletnia Prognoza Finansowa powinna być opracowana na dany rok 
budżetowy i kolejne trzy lata. Jeśli Gmina ma przyjęte zobowiązania na okres dłuższy, to



do tego okresu opracowana jest prognoza. Na 31 grudnia 2016 r. Gmina posiada 
zobowiązania do roku 2022. W związku z planowanym dużym deficytem na rok 2017 
planowane są przychody na poziomie ponad 9 OOOtyś zł, co znacznie zawyża planowany 
poziom długu. W celu umożliwienia uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
i spełnienia indywidualnego wskaźnika zadłużenia Gminy niezbędne było jej wydłużenie 
do roku 2024. Przewidziane w WPF upoważnienia dla organu wykonawczego nie 
wykraczają poza zakres określony w art. 228 ustawy o finansach publicznych. 
Upoważniają Wójta do zaciągania zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć 
ujętych w załączniku 2 jak również do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których 
realizacja jest niezbędna w roku budżetowym i latach następnych dla zapewnienia 
ciągłości działania jednostki.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/186/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r. 
j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
ł) w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Dąbrówka na 2017 rok 
Projekt uchwały został omówiony przez Panią Agnieszkę Adam -  Skarbnik.
Stan prawny związany z wymogami formalnymi dotyczącymi uchwały budżetowej nie 
uległ zmianie w stosunku do br. w budżecie ujęto dochody, wydatki, inwestycje, 
przychody i rozchody, zadania zlecone, zadania realizowane na podstawie porozumień, 
udzielane dotacje, dochody przekazywane do budżetu państwa, fundusz sołecki. 
Podczas prac nad projektem przestrzegano także zgodności z uchwałą proceduralną (z 
dnia 16.07.2010r.).
W części bieżącej do planu dochodów przyjęto wielkości wynikające z informacji 
otrzymanych z Ministerstwa Finansów (subwencje ogólną ( 1 413tyś) i oświatową 
(8 156tyś zł), udział w PIT (- 5 580 tyś zł) i Wojewody Mazowieckiego, (wysokości 
dotacji celowych -  10 360tyś. Zł, w tym 500PLUS 7 082tyś. zł).
Przyjęto do planu dochodów bieżących wpływy z podatków i opłat lokalnych na 
poziomie 6 965tyś. zł (na podstawie przewidywanego wykonania roku bieżącego -  z 
uwzględnieniem nowych pozycji podatkowych w nieruchomości w osobach prawnych -  
ok. 400tyś.zł). Dochody jednostek budżetowych (najwyższe z ZGK - 930tyś. zł)
Łącznie na dochody bieżące założono 35 184tyś.zł.
W części majątkowej -  uwzględniono wpływ dotacji unijnych 1 939tyś zł i ze sprzedaży 
majątku (min: działek w Kuligowie i Ślężanach) - lOOtyś.zł
Plan wydatków w części bieżącej -  opracowano na podstawie przewidywanego 
wykonania rb., projektów planów finansowych jednostek organizacyjnych i 
nadzorowanych, uwzględniając również zakres zwiększonych pozycji wydatków ( m.in. 
dotacje dla przedszkola niepublicznego, dowożenie uczniów, wydatki bieżące w sporcie)
-  łącznie na wydatki bieżące założono 34 302tyś. zł.
Na najbliższy rok zmienia się udział finansowy dla poszczególnych grup wydatków 
bieżących, tuż za wydatkami planowanymi na oświatę (12 612tyś. zł); znajduje się grupa 
wydatków założona na realizację zadań z zakresu pomocy społecznej i wspierania 
rodziny (11 361tyś. zł). Następnie grupa wydatków dla administracji (4 170tyś. zł), 
gospodarki komunalnej (2 914tyś. zł), kultury i ochrony dziedzictwa narodowego 
(826tyś. zł), transportu (639tyś. zł), bezpieczeństwa publicznego (402tyś. zł), kultury 
fizycznej i innych do realizacji których zobligowania jest gmina.
Na wydatki inwestycyjne w projekcie budżetu założono kwotę 10 424tyś. zł w tym: na 
zadania z zakresu infrastruktury wodociągowej (3 397tyś. zł) w ramach której planowana 
jest kontynuacja budowy sieci wodociągowej na terenie gminy, kanalizacyjnej (1 548tyś.



zł), drogowej (3 988tyś. zł), w tym realizacja projektów unijnych, na modernizację bazy 
oświatowej (435tyś. zł), sportowej (430tyś. zł).
Co do kwestii technicznych -  w związku ze zmianą rozporządzenia Ministra Finansów w 
sprawie klasyfikacji budżetowej, w budżecie ujęto nowy dział -  855 -  rodzina. Ponadto 
w związku z utworzeniem z dniem 01.01.2017 roku Centrum Usług Wspólnych w 
Dąbrówce, zapewniono jego finansowanie w miejsce dawnego Zespołu Obsługi Szkół i 
Przedszkola Samorządowego, co ujęte jest w planie wydatków administracyjnych.
W dalszej kolejności Pani Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie przedłożonego projektu budżetu Gminy Dąbrówka na rok 2017.
(Opinia stanowi załącznik do protokołu).
Do projektu budżetu została załączona autopoprawka Wójta która dotyczy korekty planu 
dla zadania „Termomodemizacja budynków szkół w Józefowie i Wszeborach”. Plan 
zostaje zmniejszony do kwoty 80 tyś zł. a o 135 tyś. zł zostaje zwiększony plan na 
zadanie „Budowa wiejskich placów zabaw” zadanie obejmuje swym zakresem m.in. 
budowę placu zabaw w Laskowie, dokończenie placu w Guzowatce, dokończenie siłowni 
w Kuligowie i budowę w Chajętach). W uchwale budżetowej zostały zawarte 
upoważnienia dla Wójta do zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego 
w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu do wysokości 4 000 tyś zł do lokowania 
wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank 
prowadzący obsługę gminy, dokonywania zmian w planie wydatków w ramach działu w 
zakresie wydatków na wynagrodzenia ze stosunku pracy, dokonywania przeniesień kwot 
wydatków majątkowych pomiędzy rocznymi zadaniami inwestycyjnymi w ramach działu 
bez możliwości wprowadzania nowych bądź rezygnacji z realizowanych już zadań.
Pan Zastępca Wójta powiedział, że budżet z roku na rok jest coraz większy nie tylko po 
stronie wydatków ale i dochodów. Głównie to Program 500 PLUS który dość sprawnie 
został wprowadzony do realizacji w roku bieżącym i będzie realizowany również w roku 
przyszłym. W roku 2017 Gminę czeka reforma w oświacie. Tematem tym zajmowała się 
Komisja Oświaty i jest pomysł jak to sprawnie przeprowadzić. W bieżącym roku 
znacznie rozrósł się budżet inwestycyjny zadania inwestycyjne które mają być 
realizowane zostały już wytyczone i powinny zostać zrealizowane zgodnie z ustaleniami. 
Pan Zenon Zadrożny zwrócił się do radnych z prośbą o przyjęcie projektu budżetu na 
2017 rok w przedstawionej wersji.
Do ww. projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/187/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r. 
j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).
Pan Radosław Korzeniewski Wójt Gminy, podziękował radnym za przyjęcie uchwały 
budżetowej Gminy na 2017 rok.
m) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na realizację 
przedsięwzięcia „System Wczesnego Ostrzegania przed zjawiskami katastrofalnymi w 
Powiecie Wołomińskim”
Projekt uchwały został omówiony przez Panią Skarbnik.
29 grudnia ubiegłego roku Gmina przystąpiła do realizacji projektu który dotyczy 
zakupienia syreny szczelinowej. Ogółem koszt zadania wynosi 38 138,40 zł z czego 
Gmina Dąbrówka ma zabezpieczyć środki w kwocie 14 011,21 zł.
Do projektu uchwały radni nie zgłaszali pytań.
- w głosowaniu jawnym -  Rada Gminy Dąbrówka
podjęła Uchwałę Nr XXIV/188/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r. 
j e d n o g ł o ś n i e  - /15 głosów „za”, przy obecności 15 Radnych/
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu).

8



Ad. 7 Odczytanie podań do Rady Gminy.
Do Rady Gminy wpłynęły trzy podania. Sekretarz poinformował, że z uwagi na 
ograniczony czas ( o godz. 14.30 zaplanowane było spotkanie świąteczono -  
noworoczne) nie będzie odczytywał ich treści tylko zasygnalizuje czego dotyczą.
Petycja mieszkańców Kuligowa dotyczy budowy chodnika przy drodze powiatowej ul. 
Wojska Polskiego .
Podanie mieszkańców wsi Wola Rasztowska reprezentowanych przez Jadwigę Szewczyk 
i Zdzisława Rasińskiego radnych Gminy Klembów (wieś Wola Rasztowska) i 
pozostałych. Podanie dotyczy kopaliny kruszywa naturalnego ze złoża Karolew.
Pismo Burmistrza Radzymina skierowane do Wójta Gminy Dąbrówka w którym 
zasygnalizowana jest chęć przejęcia gruntów stanowiących drogę i części lasu 
znajdujących się w Sokołówku.
Zgodnie z kompetencją pisma zostaną przekierowane do komisji Rady Gminy.
Ad. 8 Sprawy różne i wolne wnioski.
Pan Andrzej Marcinkiewicz zwrócił się do Wójta o wyznaczenie osoby która zajęłaby 
się Ośrodkiem Zdrowia w Kuligowie chodzi głównie o lekarza stomatologa, który nie jest 
związany z Firmą ELMED i świadczy usługi stomatologiczne odpłatnie dwa razy w 
tygodniu. Wysunął propozycję aby na posiedzenie Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i 
Porządku Publicznego zaprosić Kierownika ELMDU w celu wypracowania stanowiska. 
Pan Wójt wyjaśnił, że Gmina możne tylko wypowiedzieć umowę wynajmu lokalu 
lekarzowi stomatologowi. Lekarz sam musi zawrzeć kontrakt z NFOZ aby móc 
świadczyć usługi w ramach funduszu.
Pan Mirosław Kuligowski — przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 

Porządku Publicznego powiedział, że Komisja zajmie się tym tematem.
Pan Rosa nawiązując do protokołu z posiedzenia Komisji zdrowia zapytał czy OSP 
Lasków zamierza kupić drugi samochód. Przewodniczący Komisji odpowiedział, że 
jednostka OSP Lasków wycofała się z tego zamiaru na rzecz zestawu ratownictwa 
medycznego. Pan Wójt odnosząc się do protokołu z posiedzenia Komisji powiedział, że 
został on źle sformułowany ponieważ nie uzależniał zakupu samochodu od użyczenia 
przez OSP Lasków terenu pod plac zabaw. Z tego co mi wiadomo powiedział Wójt, OSP 
Lasków wycofało się z zakupu tego samochodu.
Pan Jacek Ruciński nawiązał do przebiegu obrad sesji powiedział, że został 
przegłosowany porządek obrad w którym jest. pkt. Odczytanie podań do Rady Gminy. Są 
to bardzo poważne sprawy. Powiedział, że z jednego z pism się dowiedział, że Burmistrz 
Radzymina chce zabrać tereny które należą bezpośrednio do Cisia i Sokołówka a pan 
sekretarz obrad sam decyduje czy ma odczytywać to podania czy nie. Tak samo jeśli 
chodzi o Karolew, nie wiadomo co się dzieje w tym Karolewie. Jeżeli podanie nie zostało 
odczytane to skąd radni mogą wiedzieć do której komisji powinno zostać przekazane. 
Sołtysi również chcieli by znać treść pism aby mogli przekazać informację wśród swoich 
mieszkańców. Albo należy zmienić porządek obrad albo się do niego stosować 
powiedział p. Ruciński.
Nawiązując do przedłożonych pism Zastępca Wójta wyjaśnił, że z treści nie których pism 
wynika, że nie powinny one być skierowane do Rady Gminy.
Przewodniczący obrad odnosząc się do wypowiedzi przedmówców wyjaśnił, że słuszna 
jest uwaga aby zastanowić się jak rozwiązać temat rozpatrzenia podań. Jeżeli podanie 
zostaje przekierowane do komisji to zawsze z opinią lub wnioskiem komisji powraca na 
sesję rady gminy.



Pan Ruciński zabierając ponownie głos powiedział, że chodzi mu głównie o sytuację 
związaną z Cisiem. Może się tak stać, że zostanie podjęta decyzja o której nie zostaną 
powiadomieni mieszkańcy Cisia. Na tym terenie można zrobić ścieżki rowerowe i 
wszelkiego rodzaju atrakcje. Gmina Radzymin od lata zabiega o przejęcie tego terenu.
Pan Wójt nawiązując do wypowiedzi przedmówcy powiedział, że Gmina Dąbrówka nie 
jest zainteresowana przekazaniem części swojego terenu. Zastępca Wójta przybliżył 
procedurę zmiany granic terytorium gminy. Pan Rosa powiedział, że jako sekretarz obrad 
nie miał na celu czegokolwiek ukrywać. Temat został zasygnalizowany, trafi do 
odpowiedniej komisji i ponownie wróci na sesje kiedy zajdzie taka potrzeba. Pisma nie 
zostały odczytane w całości z uwagi na ograniczony czas powiedział pan Rosa.
Pan Kłębek Krzysztof powiedział, że był taki okres, w którym sekretarz obrad po 
doczytaniu pisma kierował go do odpowiedniej komisji.
Odnosząc się do tej wypowiedzi p. Wójt wyjaśnił, że to nie należy to do kompetencji 
sekretarza obrad do której komisji powinno zostać skierowane pismo.
Przewodniczący rady poinformował, że wpływające pisma do Rady Gminy z treści 
których wynika że sprawa wymaga przedyskutowania to pismo zostaje przekierowane 
do komisji zgodnie z kompetencją.
Nawiązując do pisma dotyczącego kopalni w Karolewie pan Wójt poinformował, że 
mieszkańcy gminy Klembów w tym mieszkańcy Woli Rasztowskiej obawiają się, że 
powstanie tej kopalni wpłynie na zintensyfikowany ruch drogowy. Wyjaśnił, że Gmina 
Dąbrówka nie wyraziła zgody na powstanie tej kopalnia. Koncesję na prowadzenie 
urobku wydaje Marszałek Województwa.
Pani Anna Matak powiedziała, że była Karolewie, kopalnia jest i prowadzony jest ukop. 
Wójta odpowiedział, że w piśmie jest mowa o nowej kopalinie która ma dopiero 
powstać na gruntach o powierzchni kilkunastu hektarów które przylegają do szosy 
jadowskiej. Nawiązując do podań Zastępca Wójta powiedział, że zna treść tych pism i 
osobiście zasugerował sekretarzowi aby ich nie odczytywał.
Ad.9 Zamknięcie obrad.
Przewodniczący Rady zaprosił uczestników sesji na spotkanie świąteczno-noworoczne a 
następnie zamknął obrady XXIV sesji Rady Gminy Dąbrówka, dziękując obecnym za 
udział w sesji.
Na tym protokół zakończono.
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